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Fractie VRAAG Antwoord
5.b. Voorjaarsburap
A&B Welke stappen zijn ondernomen om uitstelde overleggen en 

bijeenkomsten digitaal door te laten gaan (bv Halfweg).
Waar mogelijk proberen we overleggen zoveel mogelijk in digitale vorm door te laten gaan. Zo heeft 
afgelopen woensdag in het kader van Halfweg een digitaal overleg plaatsgevonden met de 
erfgoedcommissie. Ook voor de ontwerpsessies wordt gekeken of dit in digitale vorm door kan gaan, 
zodat vertraging zoveel mogelijk wordt voorkomen. 

A&B Wat is de reden voor de vertraging bij de aanbesteding van 
de Piekberging Haarlemmermeer?

Er is iets meer tijd genomen om tot een kwalitatief goede aanbesteding te komen, en er is een 
vertraging van enkele weken opgetreden als gevolg van Corona. 

5.d Kredietaanvraag voorbereiding regulier 
baggerprogramma 2021

A&B Kunt u een inschatting maken en geven van de werkelijk 
aantal kilometers wat er moet worden gebaggerd?. Krediet 
staat niet in verhouding met aantal kilometers (500). 

Nog te beantwoorden.

VVD Wat wordt er met dit krediet tot stand gebracht in  2020 
gegeven dat het gaat om plannen voor 2021?

Het voorbereidingskrediet wordt in 2020 gebruikt om de watergangen in te peilen. Hiermee wordt de 
scope voor de uitvoering bepaald. De verdere voorbereiding en de uitvoering vindt plaats vanaf 2021.

5.e Kredietaanvraag poldergemalen 2020
VVD Wat is de reden van verwijdering doorspoelgemaal 

Floriande en onderbemalingsgemaal Kamsteeg?
Wat betreft doorpoelgemaal Floriande: oorspronkelijk was voor het watersysteem van deze wijk een 
doorpoelmogelijkheid ontworpen, waarbij zo'n 15 stuwen op precies dezelfde hoogte zouden moeten 
staan om doorspoeling van het gehele systeem te bereiken. Dit is praktisch onhaalbaar gebleken. 
Tegelijkertijd was in de praktijk gebleken dat er geen doorspoeling benodigd is om de gewenste 
waterkwaliteit te bereiken. Bij het peilbesluit van de Haarlemmermeerpolder is daarom besloten de 
stuwen te verwijderen en het doorspoelgemaal op te heffen. 

Onderbemalingsgemaal Kamsteeg bemaalt  1 watergang van 50 meter in de boezem. Door een 
ontwikkeling daar is er een kans om eenvoudig de oevers te verhogen en kan het gemaal verwijderd 
worden.

5.f Krediet KRW synergie
VVD Kan een voorbeeld worden genoemd van een uit te voeren 

project met dit krediet
Aangemelde projecten (nog niet definitief):
- Benutten water De Haeck om de kwaliteit in de Nieuwkoopse plassen te verbeteren.
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- Kwaliteitsbaggeren en natuurvriendelijke oevers aanleggen vijver Overbosch.

5.g Aanvullend krediet Luchtmenginstallatie Nieuwe Meer
A&B Kunt u aangeven waarom de aanvullende kosten (€ 

600.000) in huidige raming niet zijn opgenomen in de 
raming uit 2017.   

Die waren toen onvoldoende in beeld.  

A&B Is de cofinanciering schriftelijk vastgelegd. Ja, met elke bijdragende partij is dit vastgelegd.  

A&B Wie betalen de kosten voor het terugbouwen naar het oude 
systeem als na een paar jaar het nieuwe niet blijkt te 
werken. 

Daar zijn in de overeenkomst afspraken over gemaakt, die gekoppeld zijn aan de extra investering.
Mocht het systeem in de eerste 2 jaar al aangepast moeten worden (verlaagd worden), dan betaalt 
Vattenfall daar een groot deel van.  
Indien er in het 3e jaar of later door HHR besloten worden dat de installatie aangepast dient te worden, 
dan zijn deze kosten voor HHR. 

A&B Is dit vastgelegd in de overeenkomst? Ja.

A&B Draagt de gemeente Amsterdam mee in de jaarlijkse kosten 
voor exploitatie?. En zo nee, waarom niet. 

Ja en nee.  Amsterdam heeft besloten een totaalbedrag van 363.000,- bij te dragen voor zowel aanleg 
als exploitatie.  Dit is een eenmalige bijdrage, die contractueel bij de investering van de aanleg 
verrekend wordt. 
Daarnaast is het zo dat voor andere meren met een luchtmenginstallatie Rijnland de exploitatie betaalt. 
De exploitatiebedragen per jaar staan namelijk niet vast en zijn onder andere (bijv. voor 
energieverbruik) sterk afhankelijk van de weersomstandigheden van de bedrijfsvoering van Rijnland.

A&B Waar baseert u de theorie op dat ondiep mengen werkt. Uit 
alle studies blijkt dat het systeem juist alleen werkt in diepe 
plassen. Een modelberekening over risico’s is geen 
overtuigend onderzoek. 

De Nieuwe Meer is een hele diepe plas en ondiep mengen betekent in deze situatie nog steeds dat er 
vanaf een diepte van circa 15 m onder water gemengd worde. (Ondiep mengen in plassen van slechts 
1-2 meter diep werkt inderdaad niet.).  Het ontwerp van 15 m diep mengen wordt ondersteund door 
een zeer uitgebreide studie van Kennisinstituut Deltares.

A&B Hoe kunnen de kosten van de investering en de kosten van 
exploitatie worden ingeschat wanneer de hele techniek nog 
onbekend is? 

Het is niet zo dat de hele techniek onbekend is. In de Zegerplas en in de Vlietlanden heeft Rijnland al 
luchtmenginstallaties hangen, en voorheen ook in de Haarlemmermeerse Bosplas. De techniek 
verandert steeds een klein beetje, maar niet geheel. De kosten zijn daardoor, zeker in deze fase van 
ontwerp waarin we inmiddels zitten, goed in te schatten.  Slechts het ondiep mengen (halverwege de 
waterkolom) is nog niet eerder uitgevoerd in Nederland. In de studie van Deltares is de effectiviteit 
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hiervan goed aangetoond.

A&B Hoe worden de extra kosten verdeeld onder de partijen 
wanneer de aanbesteding tegen valt, gezien het nu al 
vastgestelde risico. 

De in het voorstel nog beschreven risico’s zijn inmiddels kleiner omdat al stappen zijn gemaakt in de 
wijze van aanbesteding. De nu ingeschatte restrisico’s bij aanbesteding vallen binnen de risico-
reservering. De bijdragende partijen hebben tot nu toe netjes meegedaan in de extra geraamde kosten. 

A&B Weegt de totale investering wel op tegen het uiteindelijk 
resultaat?

Ambtelijk gezien vinden wij van wel. Er wordt veel recreatief gebruik gemaakt van de Nieuwe Meer en 
vanaf 1993 wordt er succesvol gemengd om blauwalg te bestrijden. Maar eigenlijk is dit een politieke 
vraag.

VVD Kan risicomanagement worden toegepast op dit project, wat 
zijn de mogelijke financiële gevolgen van de risico’s bij 
aanbesteding  Wat is de reden dat Vattenfall koude wint uit 
de Nieuwe Meer.

(a) Risicomanagement wordt toegepast op het project Vervangen Luchtmenginstallatie Nieuwe Meer. 
Met onze vaste risicomanagements-methode.
(b) Aanvankelijk was een wereldwijze aanbesteding in het Engels van toepassing, waarbij de uitkomst 
een grote mate van onzekerheid zou hebben (ten tijde van schrijven VV-voorstel). Inmiddels is het 
aanbestedingsrisico fors omlaag gebracht door een andere aanbestedingsprocedure te kiezen. Het 
financiële risico is nu beperkt en valt binnen de risico-reservering van het project goed te beheersen. 

(c) Vattenfall wint koude uit de Nieuwe Meer voor de koeling van nabijgelegen kantoorpanden van de 
Zuid-As.  Het koude water onderin de diepe plas (30 m diep) wordt direct gebruikt om te koelen en 
vervolgens iets warmer teruggebracht in de plas. Uit onderzoek blijkt dat het meer zich in de winter 
telkens naar zijn natuurlijke toestand herstelt (lees: afkoelt). De aangesloten bedrijven bereiken met 
deze methode van koelen tot zo'n 75% CO2-reductie ten opzichte van traditionele airconditioning. 

6.b Oeververdedigingen

A&B Zijn er ook gegevens opgevraagd bij de gemeentes / 
Provincie / Rijk, / provinciaal archief, etc. 

Ja, we hebben ook gegevens over de oeververdedigingen opgevraagd bij de andere beheerders 
(gemeenten, provincies). Van circa de helft hebben we gegevens ontvangen.
Het betreft daarbij vooral informatie over de ligging van oeververdedigingen. Aanvullende benodigde 
informatie zoals materiaal, vorm en afmetingen zaten daar niet bij.

A&B Van de 4.000 km oeververdediging, hoeveel is er niet 
bekend?

We hebben circa 2.000 km aan primaire oppervlaktewateren. Elk oppervlaktewater heeft 2 oevers, dit 
betekent dat we in totaal dus circa 4.000 km aan oevers langs de primaire oppervlaktewateren hebben. 
Niet langs elke oever staat overigens een oeververdediging. 



Beantwoording Technische Vragen

Aan: Verenigde vergadering

Onderwerp: Beantwoording technische vragen commissie Voldoende Water en Waterkwaliteit

Datum: 22 april 2020

Op dit moment hebben we circa 1.000 kilometer aan oeververdedigingen in beeld. Wij schatten in dat 
dit ongeveer de helft is van wat er in werkelijkheid staat. 

A&B Algemene opmerking: Kosten van de raming voor het goed 
inspecteren van oeververdedigingen is erg aan de lage 
kant?

De kostenraming heeft alleen betrekking op het inventariseren van de oevers langs de primaire 
oppervlaktewateren. Daarbij wordt gekeken waar er oeververdedigingen aanwezig zijn (inclusief 
hoogte) en uit welk materiaal de oeververdedigingen bestaan. Hiermee wordt alle data verkregen die 
noodzakelijk is voor het opstellen van een legger voor de oeververdedigingen. Deze inventarisatie kan 
met moderne middelen relatief snel worden uitgevoerd. De vermelde kosten betreffen een eerste 
raming. Komende weken wordt gewerkt aan een definitief projectplan, inclusief verder uitgewerkte 
kostenraming.

Er wordt nu geen inspectie uitgevoerd naar de onderhoudstoestand van de oeververdedigingen. Dat 
vergt namelijk aanzienlijk meer tijd, doordat dan op locatie onder waterlijn moet worden gekeken etc. 
Mogelijk moeten we deze gegevens t.z.t. wel weten, maar eerst willen we in beeld krijgen waar er 
oeververdedigingen staan. Vervolgens kan worden bepaald (middels de leggerprocedure) waar Rijnland 
verantwoordelijk is voor bepaalde oeververdedigingen. Als we weten waar Rijnland verantwoordelijk is 
kunnen we, als zich onderhoud aandient, vervolgens heel gericht aanvullende inspecties gaan 
uitvoeren. 


